Сценарий открытого урока.
Hello! 
I am glad to see you!
What about your weekend?
Варианты ответов.
(Я смотрел телевизор все выходные. I watched TV.
And you?
Я ездил в деревню к бабушке. I went to my grandmother to the village. 
And what about you?
Я помогала своим родителям по хозяйству. I helped my parents on the farm.
What is your mood today?
Варианты ответов
У меня хорошее настроение. I have a good mood.
And you?
У меня все отлично! I'm fine! 
And what about you?
У меня так себе!  so-so!

	Тема сегодняшнего урока «Выбор профессии». The theme of today's lesson is to choice of profession. Мы сегодня будем говорить о профессиях: повара, проводника и машиниста. 
	Давайте повторим слова! Profession cook. What is the English for?
1. завтрак -   Breakfast
2. обед –  Lunch
3. ужин - dinner
4. напитки – Drinks 
5. комплексный обед – set menu 
6. ложка - spoon
7. вилка – fork 
8. нож -knaf
9. пирожное - cake 
10. мороженое –ice crem. 

Profession  of conductor. What is the English for?
1. билет,   ticket
2. пассажир,  passenger 
3. постельное белье, linens
4. купе  coup
5. плацкарт reserved seats
6. туалет toalet  
7. станция, station
8. вагон ресторан wagon restaurant 
Profession engineer driver. What us the English for?

1. Поезд  train
2. панель управление -  control penal
3. тормоз - brake 
4. сигнал - signal  
5. светофор – traffic light
6. помощник машиниста assistant engineer

А теперь разделимся на три группы. 1-я группа – вы будете повара, 2-я группа – проводники и 3-я группа – машинисты.
У Вас на столах лежат тексты, которые вы должны прочитать и понять содержание. Я даю Вам на эту работу (5 минут).
Reading the text? ….Well!
	
Преступим к следующему заданию. Find sentences.
1-я группа Найдите следующие предложения в тексте?
1. Повар - это человек, который занимается приготовлением пищи в заведениях общественного питания.
Cook - a person who is engaged in preparing food in catering establishments. 

2. Потому что повара, иногда, называют настоящим волшебником, который может из самых обыкновенных продуктов приготовить блюдо, имя которому - шедевр вкуса. 
Because the chef, sometimes referred to as a real magician who can most common foods to cook a dish whose name - a masterpiece of taste.

3. Профессия повар развивалась вместе с цивилизацией, так что можно сказать - это древнейшая профессия 
Profession cook has evolved along with civilization, so you can say - it's the oldest profession

2-я группа
1. Несмотря на все сложности, профессия проводника остается одной из самых популярных на железной дороге.  
Despite all the difficulties, the profession of conductor remains one of the most popular on the railroad.
2. С годами привыкаешь к жизни «в дороге». 
Over the years, you get used to life "on the road".
3. Каждый день несколько тысяч пассажирских вагонов в любую погоду колесят по просторам нашей Родины, перевозя пассажиров, следующих на отдых, в командировку, возвращающихся домой или спешащих в гости.
4. Every day thousands of passenger cars in any weather around the open spaces of our Motherland, transporting passengers traveling on vacation, a business trip, returning home or rushing to visit.

3-я группа
1. Машинист – профессия, связанная с управлением поездом на железной дороге. 
Machinist - a profession related to the management of the train on the railway.
2. Отличительной особенностью работы машиниста является строжайшее требование к соблюдению графика движения поездов. 
A distinctive feature of the driver is a requirement to comply with the strictest traffic schedule.
3. Управление поездом как правило осуществляет бригада, состоящая из машиниста и его помощника.
Train control usually provides team consisting of driver and his assistant.

	Ответьте пожалуйста на вопросы. Answer the questions 
1 группа 
1. How is cook called? Sometimes chief is called as a real magician. 
2. Must the cook like his work? Of course, he must.
3. When did this profession become more popular? This profession became more popular with the development of the restaurant of  business.
4. Do your think this  profession is ancient? Yes, I do. It’s the oldest profession. 
2 группа 
1. Why the profession of conductor is one of popular? Its popular because young people like to travel and they like new acquaintances.
2. Are the driver and the dispatcher and the switchman and the cashier all parts of one big chain? Yes, they are all parts of one big chain.
3. What must do a large team of employees? They should make every effort. 
3 группа 
1. What can you  about the profession of engineer driver? 
A) The engineer driver is a profession related to the management of the train on the railway.
B) The engineer driver is called people running all types of rail equipment for locomotives.
2. What must do all engineer drivers every day? Every day before going to work all the engineer drivers must undergo a medical examination.
3. What need an engineer driver before becoming a machinist? The needs to undergo a special training and experience in working. 
A сейчас проверим домашнее задание. Checking homework. Каждая группа должна была составить диалог и монолог.
Cook and a passenger in the restaurant wagon. Who is from group of cook? Please! Повар и пассажир
1. How do you do?
2. How do you do!
1. What do you want?
2. I am hungry. What can you offer me?
1. I can offer you business lunch. It is borsh, salad, potatoes with cuttlets and tea with lemon.
2. Thank you. How much is it?
1. It is two hundred and fifty roubles. And what else?
2. That’s all. Thank you!
Повар и пассажир
1. Здравствуйте!
2. Здравствуйте! Что Вы хотели?
1. Я очень голоден. Что бы Вы могли предложить мне?
2.  Я могу предложить Вам комплексный обед: борщ, салат, картошку с котлетами и чай с лимоном.
1. Спасибо! Сколько это будет стоить?
2. 250 рублей. Что еще?
1. Это все, спасибо!
Your dialog group conductor? 
Проводник и пассажир
1. Hello!
2. Hello!
1. Your documents, please.
2. Here you are.
1. Your place number eleven. Come in please.
2. Thank you!
1. Be attentive. The train will start in a two minutes.
2. Thank you very much!
Проводник и пассажир
1. Здравствуйте!
2. Здравствуйте!
1. Ваши документы пожалуйста?
2. Возьмите.
1. Ваше место 11. Проходите пожалуйста!
2. Спасибо!
1. Будьте внимательны! Поезд отправляется через 2 минуты.
2. Спасибо большое!
Your dialog drivers? Машинист и пассажир
1. Good afternoon!
2. Afternoon!
1. I would like to know about your profession? Do you like your profession?
2. Yes, I do!
1. My profession is very interesting. I like my profession because I like to travel.
2. Is it difficult? 
1. Of course. There are difficulties in any profession.
2.  What is your wages?
1. It depends on a number of hours.
2. Thank you! Very much for your information.
1. Good bye!
2. Good bye!
Машинист и пассажир
1. Добрый день!
2. Добрый день! 
1. Я хотел бы узнать о Вашей профессии? Вам нравится Ваша профессия?
2. Да! Моя профессия очень интересная. Мне нравится моя профессия, потому что я люблю путешествовать.
1. А это сложно?
2.  Конечно! Трудности в любой профессии!
1. А какая Ваша заработная плата?
2. Это зависит от количества часов.
1. Большое спасибо за Вашу информацию! До свидания!
2. До свидания!
Теперь каждая группа расскажите о своей профессии. Tell about the profession of cook. Translate !
Tell about the profession of conductor. 
Tell about the profession of drier.
	Сегодня на уроке мы говорили о трех профессиях – это повар, проводник и машинист. Теперь ответьте мне пожалуйста почему вы выбрали именно профессию проводника? Why do you choose the profession of conductor?  
	Do you like your future profession?
Ответы:  1. Yes, I do!
                2. Yes, of course!
                3. I like it very much!
Is it interesting for you? 
Ответы:  1. Yes, it is!
                2. It is very interesting for me.
  Is this profession important in our life?              
Ответы:  1. I think this profession is very important.
                2. I like to travel, by train.
Why do you choose the profession of conductor?
Ответ: We choose this profession because we like our future profession very much. This profession is interesting and important in our life. We can not live without rail way transport.
Translate!
Мы выбрали эту профессию, потому что она нам очень нравится. Эта профессия интересная и важная в нашей жизни. Мы не можем обойтись без железнодорожного транспорта.
Подведем итоги!
	За домашнее задание каждой группе ставлю «5»
	За работу на уроке …..
Запишите пожалуйста домашнее задание. Home work. Make a presentation about the profession of conductor. 
[bookmark: _GoBack]The lesson the over. Good bay! Thank you very much!
